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Nieuwe regeling recycleerbaarheid afvalzakken  -  Toepassing door intercommunales

Op 22 maart 2019 keurde de Vlaamse Regering een wijziging van Vlarema (‘Vlarema 7’), 
het uitvoeringsbesluit van het Materialendecreet, goed. Vanaf 1 januari 2021 is er een 
verbod op het gebruik van kunststof afvalzakken die niet worden geproduceerd op basis 
van gerecycleerde kunststoffen.

Bovendien bepaalt Vlarema minimale gehaltes aan gerecycleerde kunststoffen:

- 80% vanaf 1 januari 2021, waarvan minstens 50% uit gerecycleerde postconsumer 
kunststoffen;

- 100% vanaf 1 januari 2025, waarvan minstens 50% uit gerecycleerde postconsumer 
kunststoffen.

Het verbod geldt niet voor biodegradeerbare afvalzakken bestemd voor groen- of gft-
afval, (niet-)risicohoudend medisch afval, asbesthoudende materialen en bouwpuin. Het 
gebruik van kunststoffen afvalzakken zonder gerecycleerde kunststoffen wordt voor 
bestaande voorraden die aangekocht werden voor de ingangsdatum van het verbod, 
toegelaten tot maximaal 6 maanden na ingang van het verbod.

1. Hoe verloopt de omzetting van deze wijziging bij de verschillende intercommunales?

2. Hoeveel van alle intercommunales voldoen vandaag al aan de nieuwe regeling?

3. Graag een overzicht van de timing waarmee de verschillende intercommunales 
werken.



ZUHAL DEMIR
VLAAMS MINISTER VAN JUSTITIE EN HANDHAVING, OMGEVING, ENERGIE EN TOERISME

ANTWOORD
op vraag nr. 302 van 24 januari 2020
van GWENNY DE VROE

1. In het voorjaar van 2019 heeft Interafval een marktbevraging georganiseerd om de 
beschikbaarheid en kwaliteit van afvalzakken uit recycled content te bevragen. Twee 
leveranciers reageerden daarop. Eén producent stelde dat er onvoldoende van dergelijk 
materiaal op de markt is om te kunnen voldoen aan Vlarema. De andere producent zet 
recyclaat in, maar geen post-consumer. De OVAM daarentegen heeft weet van minstens 
drie producenten die nu reeds afvalzakken maken bestaande uit (deels) gerecycleerde 
kunststoffen. Het zal voor intercommunales zeker mogelijk zijn om te voldoen aan de 
wetgeving mits wel enige flexibiliteit in de keuze van zakken. Vandaag worden heel wat 
zakken gemaakt uit HDPE. HDPE recyclaat is amper beschikbaar. LDPE recyclaat is wel 
beschikbaar, waardoor huisvuilzakken in de toekomst beter uit LDPE gemaakt kunnen 
worden. Om eenzelfde sterkte te bekomen moeten huisvuilzakken uit LDPE wel iets 
dikker zijn dan zakken uit HDPE. Daarnaast zijn witte of felgekleurde zakken moeilijk 
haalbaar. Kiezen voor donkere kleuren geeft meer mogelijkheden. Ook verandering van 
model zak of sluiting kan de mogelijkheden vergroten. 

2. Tot vandaag blijft het voor intercommunales mogelijk om zakken zonder recycled 
content aan te kopen. Voor bestaande voorraden, die werden aangekocht vóór de 
ingangsdatum van het verbod, is het gebruik nog toegelaten tot maximaal zes maanden 
na de ingang van het verbod (dus tot 30 juni 2021). We hebben dan ook geen volledig 
overzicht van intercommunales die vandaag al voldoen. Wel ben ik op de hoogte dat 
Limburg.net reeds afvalzakken verdeelt die voldoen aan deze nieuwe wetgeving (geen 
pmd- zakken). Ook andere intercommunales hebben wel zakken met recyclaat, maar 
dit is niet steeds 50% post-consumer. 

3. Deze informatie heb ik momenteel niet tot mijn beschikking. Interafval werkt 
momenteel samen met de UAntwerpen een bevraging uit om deze informatie te 
verzamelen.  


